
P r o t o k 6 t nr X I I /2019  
z obrad X I1  sesj i  Rady Miejskiej w Klodzku, 
M6ra  odbyla sie w dn iu  26 wnePnia 2019r. 

w sali  Rajc6w U r s ~ d u  Miasta w Klodzku 

Sesja rozpocz~la s l ~  o godz. ll:05 

1. Otwarcie obrad X I1  sesj i  Rady Miejskiej w Ktodzku. 
Otwarcia sesji dokonala Przewodniczqca Rady Miejskiej w Klodzku Pani El tb leta kytyf iska rnbwiqc: 
"Otwierarn obrady XI1 sesji Rady Miejskiej w Klodzku". 

2. Stwierdzenie waino6c i  sesji. 
Przewodniczqca Rady Pani El ib ieta kyty l iska stwierdzila, i i  w sesji uczestniczy 19 radnych 
w zwiqzku z tyrn wszystkie podejrnowane decyzje bgdq prawornocne. (Nieobecnl na sesji: radny 
Pan Adam Kwas, radny Boguslaw Szpytma) 
Lista obecnofci radnych na sesji stanowi zab nr 1 do protokolu. 

3. Wyb6r sekretarza sesji. 
Na sekretarza sesji Przewodniczqca Rady Pani Ei tb leta fy ty f iska zaproponowata radnego Pana 
Plotra Brylg. Pan radny wyrazit zgodc. 

Poddano pod gtosowanie kandydaturg Pana Piotra Bryty. 
Glosowanie: za - 19, pneciw - 0, wstrzymalo sic - 0. 
Irnienny wykaz glosowania stanowi zal. nr 2 do protokotu. 
Radny Pan Piotr  Bryla zostat powotany na sekretarza obrad. 

Zastgpca Burrnistrza Miasta Pan Wieslaw T r a u  zwr6cil sig z profbq o wprowadzenie do 
porzqdku obrad projektu uchwaly na druku 80 w sprawie wyratenia zgody na przystvienie Grniny 
Miejskiej Kbdzko do Klastra Energii Autonomiczny Region Energetyuny Sudety ,,ARESn', proiba 
zwiqzana jest z tyrn, it decyzje w tej sprawie trzeba podjqk do 30 wrzeinia. 

Przewodniczqca Rady Pan1 El ib ieta,  i y t y l i s ka  poddata pod gbsowanie wniosek Zastepcy 
Burrnistrza w sprawie dokonania zmiany w porzqdku obrad poprzez wprowadzenia do porzqdku obrad 
projektu uchwaty na druku nr 80. 

Glosowanle: za - 19, ptzeclw - 0, wstrrymalo sie - 3. 
Imienny wykaz glosowania stanowi zat. nr 3 do protokolu. 
Projekt uchwaly na druku nr 80 zostal wprowadzony do porzqdku obrad. 

Radna Pani Teresa Ludwin w irnieniu Komisji Skarg, Wnioskow i Petycji zwrocila sig 
z profbq o wprowadzenie do porzqdku obrad projektu uchwaty na druku nr 8 1  w sprawie przedlutenia 
terrninu rozpatrzenia skargi na postgpowanie Burmlstrza Miasta Klodzka. 

Przewodniczqca Rady Pani El ib ieta f y tyhska  poddata pod gbsowanie wniosek radnej Pani Teresy 
Ludwin w sprawie dokonania zmiany w porzqdku obrad poprzez wprowadzenia do porzqdku obrad 
projektu uchwaty na druku nr 81. 

Glosowanie: za - 19, pneciw - 0, wstrzymalo sic - 3. 
Irnienny wykaz glosowania stanowi zat. nr 4 do protokolu. 
Projekt uchwaty na druku nr 8 1  zostat wprowadzony do porzqdku obrad. 

Wigcej uwag do porzqdku obrad nie stwierdzono. 

porzadek obrad DO werowadzonvch zrnianach ~rzedstawia sie nastePujz@x 

1. Otwarcie XI1 sesji Rady Mlejskiej w Klodzku. 
2. Stwierdzenie watnoici sesji. 
3. Wybbr sekretarza sesji. 
4. Wreczenie stypendiow Burrnistrza Miasta Klodzka dia uczni6w uzdolnionych artystycznie. 
5. Przyjgcie protokolu z obrad XI  sesji Rady Miejskiej w Klodzku. 
6. Sprawozdanie Burrnistrza Miasta Klodzka z pracy migdzy sesjarni. 



7. Informacja z wykonanla budtetu Grniny Miejsk~ej Kbdzko za I p6lroue 2019 r. 
8. Informacja o dzl&alnokl jednostek organlzacyjnych za I pb-e 2019 r. 
9. Ocena rcssllzai2jl tzw. .ustaw bmleclowej" na terenle mlasta Kloclzka 
10. Podjpcle uchwaty w sprawie dokonanta zrnlan budtetu Grnlny Mlejsklej Klodzko na 

2019 rok, druk nr m. 
51. Podjqde uchwaly w sprawle zallaenla drbg do kategorll d d g  gmlnnych oraz ustalenla Ich 

pmeblsgu, druk nr l a .  
12.Podj~cle uchwaly w sprawle pozbawlenla kategorll dr6g grnlnnych i wytqaenla 

z utytkowania, druk nr 77,  
13. Podjvie uchwdy w sprawie wprowadzenia zmian w Lokalnyrn Prograrnle Rewitallxacjl Gmlny 

Mlefskiej KWzko na lata 2015 - 2020, druk nr  78. 
14. Padjiyie uchwaly w sprawie odpow~edzi na skarge wnleslonp przez Prokuratora Rejonowego 

w Ktodzku do Wojew6dzkiego Sqdu Adminlstracyjnego We Wmclawlu na Uchwak Nr 
XII/99/2007 Rady Mlejsklej w Klodzku z dnla 30 slerpnla 2007 r. w sprawle wpmwadzenla 
regulamlnu utytkawanla oblektbw utyteczndcl publlanej o nagwle .Plac zabaw*, dtuk nr 79. 

15. Podfecle uchwaiy w sprawie wyraienia zgody na pnysqplenle Grnlny Mlejsklej Klodzko do 
Klastra Endrgll Autonornlany Region Energetyany Sudety .ARESn, druk nr 80. 

16. Podj~de uchwa)y pnedbtenla brrnlnu rozpatrzenla skargl na postppowanle Burmlstrza Mlasta 
Ktodzka, druk nr 81. 

17. lnterpelacje I rapytanla radnych. 
18. Wnioskl I 06wladaenla radnych. 
19. Sprawy r62ne. 
20. Zakokenie sesfl. 

4. Wrpaenle stypendl8w Burmistrra Mlarta Ktodzka dl8 u a n l 6 w  uzdolnlonych 
artystycmis. 

W dalszej a q h l  obrad dokonano wreczenla stypendi6w BurmlJtna Mlasta Kiodzka dla ucznlbw 
uzdolnlonych aqstyczhle. Dyplorny I stypendla otrzymaiy: 

Udle Wyjadlowska 
Magdalena Kurowska 
Aleksandra lrsbqdi 

5. hryfqde protokdu z obrmd X I  rss j l  Rady MiejrMej w Kfodtku. 
Protok6t zostal pnedbtony radnyrn. Uwag do protokolu nle zgbuono. 
Pmtok6f z X I  @I Rady Mittjsklej w Klodzku zostat p w e .  

6. Sprawozdanls PunnkH# MIamta Klodzka z pmc miqdry rrril.mt. ( a t ,  nr S) 
Sprawandanle zaotsb pnedtotone radnyrn. 
~BDS rabrat radny R n  Stanlataw Bartczak: Pan1 Przewodnlcqca, Szenowni Pafistwo radni, Pade 
Burmietrzu. Marn pytsnle dotyaqce Uchwaly nr X11/45/2018 ReglonalneJ Izby Obrachunkowej, oplnll 
za 1 pblroae, gdzle Izba ~brachun'kowa w punkcle druglrn plsre: ,Wedlug sprawozdanla RB-N 
naleinoki wymagalne wynaszq 9 340 9R8,06 zl." Na dzleh dzlslejsq a y l l  2019 rok Uchwata 
r 2019 roku za plerwsze p6troue 2019 r. lzba Obrachunkowa pis=: ,Wedlug sprawozdanla RB-N 
neletno$c/ wymagane wynoacq 19 388 344.59 d: Moje pytanle jest nastcpujqce: Z aego wynlka 
r6tnlca tych 30 mln zt w stosunku roku obecnego do roku ublegkgo 20187 

Zastppca Burrnlstnr Pan W l m h w  T r a u  zwrbcit uwage, t e  ]esteSmy w punkde dotyaqcyrn 
sprawozdanle Burmlgtna Mlasta z prac rnl~dzy sesjarnl, czyll to tmchp nle ten punkt. O ~ ~ l l c l e  
pytanle mote by6 zdane I ma Pan do tego prawo, ale w zwiqzku z tym, t e  to wymaga rprawdzenla, 
odpowitdf zostanie udzlelona na plbmle. 

Radny Sbnlstaw Bartcwk zgodzlt slq na plsemne udzlelenle odpowledzl na zdane pytsnle. 

Uwag I zapytali do sprawozdanla nie stwlerdzono. 
Sprawozdanle zwtato przyjqte. 

7. Xnformacja z wykonanis budtetu aminy Mlejsklej Kbdzko za I p6trocZO 2019 r. 
(zat. nr 6) 
lnformacja zostata prradbiona radnyrn. 
Zapytah I uwag do przeWonego materlalu nle stwierdzono. 



8. In formada o dzlfr lr lnaW jsdnostek orgsnlzscyfnyth xa I p6kroae 2019 r. (&I. nr 7) 
Materia) zosta) pnedbfony radnym, by1 te i  ternatem obred rnerytorycznych kornlsji Rady Mlejsklej 
w Klodzku. 
Uwag i zapytah do przedlotonej Informac]l nle stwlerdzono. 

B. O-na rea l luc j l  tm. ,urt.wy 4miedowej" nu taranla miasto Ktodzka. (W. nr 8) 
Materfd 20Stal przedl6iony radnyrn, by1 l e t  tematern obrad Kornlsjl Gospodarkl Kornunalnej, 
Ochrony &rodowlska I tadu Pnestrzennego. 
Uwagl zapytari do pnedbtonego rnaterlatu nle stwlerdzono. 

10. Podhcia uehwdy w 8pnw le  dokonanla zmlan budiatu Gminy Miajeklej Kto&ko na 
2029 rok, druk nr 75, (M. nr 9) 
Prolekt uchwaly Zostal przedlotony radnym. 

Przewodnlaqca Rady Pani Eltblata fytyhsks poproslta o przedstawienle oplnll Kornlsjl 
rnerytoryczne). 

Pnewodniczqca Kornlsji Budiatu, Flnandw i Polltykl Gospodarczej Panl An- Loslrwior 
polnbrrnowala, te  Komlsja wnloskuje o pnyjpcie projektu uchwdy ria druku nr 75, bez poprawek. 

Uwag 1 zapyteri do projektu nle stwierdzono. 

Prrewodnlaqca Rady Panl k l ib lata ty tyhrka poddala pod glosowanle podjecle uchwaty w sprawle 
dokonanla zmlan budtetu Grnlny Mlejsk~ej Klodzko na 2019 rok, druk nr 75. 

Imlenny wykaz gbsowanla stanowl zal. nr 10 do protokotu. 
Uchwala z w t a l r  podjqta i otrxymata nr XII/80/2019. (Zd. nr 11) 

11. Podj&a vchwdy  w spnvvla zallczclnla dr6g do krtegoril dr6g gmlnnych o n r  urUIanla 
Ich pmebiagu, dmk nr 76. (kl. nr 12) 
Projekt uchwaly zostel pnadtMony rednym. 

Przewodnlczqw Rudy Pan1 Eliblbta fytyhska poproslla o pnedstawienle oplnll Komlsjl 
merytoryanej. 

Pnewodnlczqcy Komlsjl Gospodarkl Kornunalnej, Ochrony Srodowlskpl I tadu Prrestnennego Pan 
Zblgniaw Nowak polnformowal, te Kornisja wnioskuje o przyjecie projektu uchwdy na druku nr 76, 
bez poprawek. 

Uwag i zepytah do projektu nle stwlerdzono. 

Przewodnlaqca Rady Panl Eltblata tytyhska poddala pod gtosowanle podjede uchwdy w sprawle 
w sprawle zallaenla d d g  do kategoril drbg gmlnnych oraz ustsleniq lch przeblegu, druk nr 76. 
Gbowanle: za - IS, phsdw - 0, wsttzymalo sic - 0. 
Irnlenny wykaz gbsowanla stanowi u l .  nr 13 do protokolu. 
U e h d a  zolrkh podfpt. i otrsymata nr XII/81/2019. (Zd. nr 34) 

12. Podfqde uchwmly w spmwia pozbawlanla katagorii &6g gmlnnych 1 w y ~ c r . n l a  
z u ~ k o w a n l r ,  druk nr 77. (Trl. nr 15) 
Prolekt uchwdy z o W  pnedlotony radnym. 

Pmewodniuqca Rady Pan1 ElCMeta iy tyhska poproslta o przedstawknle oplnll Kornlsjl 
rnerytoryanej. 

Pnewodnlczqcy Kornisjl Gospodarkl Komunalnej, Ochrony frodowlska I Ladu Przestrzennego Pan 
Zblgniaw Nawak polnformowal, t e  Komisja wnioskuje o przyjqcle projektu uchwaly na druku nr 77 
bet poprawek. 

Uwag I zapytall do pmjaktu nle stwierdzono. 

Prrewodnla&ca Rady Pani Lltblata fytyhska poddela pod glosowanle podjpde uchwdy w SpraWlO 
pozbawlenla kategoril dtdg grnlnnych I wylqczenla z utytkowanla, druk nr 77. 



Glosowanie: za - IS), pneclw - 0, witmymalo sic - 0. 
lmlenny wykaz gbsowanla stanowi zut. nr 1% do protokolu. 
Uchwala zostab podjqta 1 otnymata n r  XII/BZ/ZOlP. {Zat. nr 17) 

13. Podjqcle uchwaly w sprawle wprowadzenla zmian w Lokalnym Programis Rewltal lacjf 
Omlny Mlejsklej K)odrko no Iota 2015 - 2020, druk nr 78. (21.L nr 18) 
Projekt uchwaty zostal przedt&ony radnym. 

Pmwodnlczqca Rady Panl Eltbleta btyhska poprosita o pnedstawlenie oplnli Komisji 
merytoryanef. 

Zfkst@pca Prsawodnlcrpcego Komlsjl Zdrowla, Pomocy Spakanej, Sportu I Turystykl Pan A m l n  
J a r o a  polnformowa), 2e Komisja wn~oskuje o prryjpcle profem uchwaly na druku nr 78, bez 
poprawek. 

Prrewodnlcz@ca Komisjl Budtetu, Finansdw I Polltykl Gospodaraej Pan1 A n d  L o r f e w i n  
polnformowata, t e  Komisja wnloskuje o przyjecle projektu uchwely na druku nr 78, ber poprawek. 

Uwag I zapylah do pmfektu nle stwterdzono. 

Pnewodnlczqca Rady Pan1 Ll tb ista kytyliska poddala pod glosowanle podjqde uchwdy w sprawle 
wprowadzenla zmian w Lukalnym Programle Rewltallzacfi Gmlny Mlejskiej Klodrko na lata 2015 - 
2020, dtuk nr 78. 
Glosowsnie: re - 3 9, pneclw - 0, wstrzymeio sic - 0. 
Imienny wykaz glosowanle stanowl zal. nr 19 do protokotu. 
Uehwah rasCcrkr podjptr  1 otrzymaia nr XIJ/83/2018. (Zd. nr 20) 

14. P d j q d e  d w a t y  w sprawls odpowledzl na skargq wnlssionq prrsz Prokuratora 
Retjonowago w Kiodzku do Wojewbdzklego Sqdu AdmlnirCracyjnego w e  W d a w l u  na 
Uchwalq N r  Xlt~/SP/2007 Rady Mlejsklej w Ktodzku z dnla 3 0  siarpnia 2007 r. w sprawl* 
wprowrdzanla nrgulamlnu u&tkowanla obiaktdw u ~ a l o r n d d  pub l lana j  o narwia ,Plnc 
ubaw", druk nr 79. (Zsl. nr 21) 
Projekt uchwaly zostal przedlotony radnym. 

Pnemdn iqca  Rady Panl l l i b l e ta  fytyhska poproslla o .przedsbwlenle oplnll Komlsjl 
merytoryunoj. 

Przewodnlczap Komisjl Skarg, Wnloskow 1 Petycji Panl Teresa Ludwln polnformowale, te  Komlsja 
pozytywnie raoplnlowa4a pnyjpcie projektu uchwaly na dmku nr 79. 

Radny Pan Damlan $lak zglosR nastgpujqce poprawkl do projektu uchwaly na druku nr 79: 
- na pnedostatnlej atronle odpowledzi na skargg slowa: ,,Rade Mlejskq Ktodzko" nalety zast4plt 
sbwaml: ,RU* MisfsQ w Kbdzku", 
- ns ostatnlej sbonle jest nspisane: ,W przekonaniu Rady Mlejsklej (...)", a powinno byt: 
.W pnekonanlu Rady Mlejskkej w Klodzku (...)", 

w podstawie prewnej jest nsplsane: ,,(DL U. z 2019 r, poz. 506 j.t.)", a powinno by& .(t.j. Dz. U. 
2 2019 r, poz.506 z pbfn.zrn.)". 

Prawnik Utqdu Mlasta potwlerdzita, i e  zgtoszona przez radnego zmlana w podstawle pt3wnef jest 
wtaldwa I obecny zapls w projekcle lichwaly pow~nien zostat zmlenlony. 

Prrewodnla&ca Rady Psni Elfbleta tytyhska poddala pod glosowanle pnyjecie poprawek 
zgloszonych przez rsdnego Damlana Slaka do projektu uchwah na druku nr 79. 
Giosawanie: za - 19, pneclw - 0, wstnymalo sic - 0. 
tmlenny wykaz glowwanla stanowl zd. nr 22 do protokotu. 
Poprawkl rostrty przyjqte. 

Wienj uwag I xapytafi do projektu nle zgtoszono. 



Przewodnlcqca Rady Pen1 Lliblcrta tytyrimka poddala pod gtosowanle podjecle uchwaty w cprawle 
odpowiedzl na skargq wnleslonq pnez Prokuratora Rejonowego w W z k u  do Wojewbdzklego Sadu 
Adrnlnlstracyjnego we Wroctawlu na Uchwale Nr XII/99/2007 Rady Mlejsklej w Kbdzku z dnla 
30 slerpnla 2007 r. w sprawle wprowadzenla regulamlnu utytkowanla obiektbw utyteanodcl 
publicznej o narwle .Plat zabaw", druk nr 79 wraz z przyjetyrnl poprawkarnl. 
Glosowanie: za - 19, prrcclw - 0, wstrzymalo sie - 0. 
lrnlenny wykaz glosowania stanowi zat. nr 23 do protokotu. 
U c h w a b  r o t t a b  podjqta I otrrymata nr XII/84/1019. (Z.I. nk 24) 

15, Podjqde uchwaW w sprawle wyrafenla zgody na pnyrtqplanla Omtny MlejrkleJ 
KIodzko do KI8stra Energll Autonomluny Reglon tnergatyczny Sudety ,,ARESn, druk nr 80. 
(ZaL nr 25) 
Projekt uchwaty zostal przedhiony radnyrn. 

Pnewodnlczqca Rady Pan1 Eltblata iy tyhska poproslla o przedstawienle oplnll Kornlsjl 
merytorymej. 

Pnawodnicrpca Kornlsjl Budtetu, Flnandw i Politykl Gospodaraej Pant Aneta Lorlawla 
polnformowala, 1 Komlsja wnloskuje o pnyjecle profektu uchwaly na druku nr 80, be2 popmwek. 

Gks zabral Pan W E d a w  T r a a  Zastppca Burrnistna Miasta: W awlelrku z tym, t e  mamy tutaj 
Z~IJelnle nowy temat I dyskusja na ten ternat odbywata sle w ograniczonym zakresle osobowyrn, 
a watne jest, aby wlekszoSt radnych'rniala iwiadomoit tego nad ctym Pahstwo glosujecie, dlatego 
w kllku stowach pnedstawiq na a y m  polega sarn pornysl I sedno pnyszlych dzldah, etell Pahstwo 
pneglosujquchwdg pzytywnie, Wszystklm znany Jest terrnln OZE, cryll Odnawlalne I rddla Energll, 
20 lutego 2015 mku ZostJa uchwalona ustawa o odnawlalnych trbdtach energll, ktbra zostala 
opubllkowana w Dziennlku Ustaw z 2015 roku pod pozycjq478 z p6in. zm. Tak naprawdp dzida ona 
od 1 llpca 2016 roku. PatI'OnBt nad realizacjq tej ustawy zostat powlerzony Mlnlsterstwu Energll. 
Ta ustawa pnewlduje COB taklego jak klastry energli. Klastry energll vJ swolrn zalotenlu to dzlatanie 
na zasadzle rozszenanla rnotllwoScl konystanla z odnawialnych i d d d  energll, a pornyd polega na 
tym, te  cdy kraj staje s i t  taklm mlejscern, w kt6ryrn wykonystujemy wszystkle mo2llwoScl do tego, 
aby rozszerzat ir6dta produkcjl energli elektrycznej. Jest to zarazpm dzlatanle, ktbre zmlena do 
uzupeknlanla programu - czyste powletrze, bo uzyskujemy motllwc/C produkcjl energll odnawlalnej 
konystajqc ze wszystklch motliwol;cl w tyrn zakresie, pnede wszystklrn ze slohca - fotowoltalka, 
mbwimy tutaj o energll glbwnle rnalych elektrowni wodnych, m6wlmy o wykonystaniu i r6dd  wody, 
kt6ra jest do wykorzyrtanla takte cleplnego - wody tenalne, a takle q na terenle naartgo powlatu. 
Klaster enargll jest to porozumlenie rbinego rodzalu podmlotbw w najrzerszym zakresle obejmujqce 
jeden powlat. Do tego porozumlenla mogq przystcpowat osoby Rzyczne I osoby prawne, rdtnego 
mdtaju podmloty, kt6rym na sercu leiy rozwbj energli odnawlalncj. W 2016 roku z lnldatywq 
utwonenla taklego klasba energli na terenie naszego powlatu wyqlqpllo kilka gmln. Byly to takle 
gminy jak: Dusznlkl-Zdr&, Kudowa-Zdr&j, Lqdek-Zdrbj, Polanla-Zdt@ omz Szcrytna. Burmistnowle 
tych grnln podplsali poroa~rnlanle I w my61 tego porozurnlmla rozpgczgta slc dzIaJalno8t pllotatowa 
tego klastra. Zostafon zgbszony do Ministerstwa Energil w ramadr konkursu na pllotatowe programy 
dotvczace klastrbw meFall. W Bad za tvrn w 2017 roku wwstata stmtaala klastra, ktbra lest Panstwu 
dostapna. Jdlbykmy &o Kbdzko pr;yst~powall do tego klsstra, to ouywi9cle'ta strategla bedzle 
uzupdniana o cele tych grnin, kt6re ppdq do klastra dolqaaly. W druglrn naborze, ktbry odbyt slq 
w 2018 roku, autonomlany Klaster Energll ARES zostal wplsany na llstg rninisteflalnq I uzysksl bw. 
certyflkat pllotaiowlrgo klastra energll. Miato to rn~ejsce na pnebmle wtzeSnla I paidzlernlka 2018 
roku, wlec jest to ju t  legalnle funkcjonujqcy klaser. Na stmnach Mlnisterstwa Energll motecle 
Pahstwo znaleit 11stq klastrbw. Na terenle Polskt tych utworzonych I(lastr6w jest jut duto. W druglrn 
nabone byto zatwlerdzonych 33 klastry. Jakle to ma pnebtenle praktyane? To przubtenie 
pnektv~ne jut mnlaj wlgcej na terenle powlatu Pahstwo obsarwulg kn lewat  te gmlny konystdy 
z Innych 4rodk6w w ramach podobnego pornyslu, w rarnach lnnych hradkdw. 1 obserwujede Pahatwo, 
te  na domach czesto pojawiajq sip lnstalacje fotowoltalczne. Te tnstalacje fotowolbiune rnoirra 
montowak na berdzo korzystnych warunkach. Jest to kony f t  bezpoirednlo dla mloukaricbw, ale 
t a m  dla Rnn,  czyil padmiotbw gospodaraych. To 53 1nstalac;le pmdukujqce energip elektrvczna 
odnawlalnq, Wrq wprow~dza sip do siecl energetyanej I ouywlLde mamy za to tahsry prad. Ten 
tafiuy p q d  pncktada sl? t a m  na dziatanie uzupetnlajpce w ramach programu - cZwte powletna, 
dlatego, t e  jetell mamy tahszy prqd to mamy wlqksze rnoillwokl zmlany irddel energll, 



Zmlana tr6del energll, to jest aesto konystanle z dosyt droglch u m z e h  typu pompy clapla, Pny 
duiyrn doflnansowantu koszt Jednostkowy dla mleszkahca jest znaunle mnlejszy, ponlawat motna 
takle lnstalacje doflnansowywat. Stwarza to takie motllwolt tworrenla tarm fotowoltalcmych, ktbre 
zasllajq lnstytucje publlune. Daje to motllwott pozysklwanla irodk6w na termomodemlzacjp. Daje 
to motllwokk pozysklwanla lrodkbw na wykorrystanie lnnych trbdel energll odnawlalnych tak jak 
mbwlkm - malych elektrownl wodnych, korzystanla z wbd geotehnalnych czy rozmnania sled 
cleplnej tzw. depla systemowego. Rzqd pneznaczyl na ten cel plenladze I tutaj dzlala zasada, kto 
Pletwsq ten leprry. W zwlqzku z tyrn, t e  Klaser ARES jest jednym z pierwszych, bo tych klastdw 
jest j u i  sporo, ale nle ma jeszae lch tak duLo, teby ogranlczab to motllwoit prrystqplenia do 
konystanla z tych irodk6w. Uuymy na to, te w Klodzku takte popnez pnystqplenle do tag0 klastra 
prryipieszymy dzhlanla zwlqzane z dbalo4ccq o uyste powletne. Jetell do tego bqdzle dochodztl 
bardzlej sprawnla dzlatajqcy program - ayste  powietne, to myblg, t e  w krdtklm aask mogq byt 
zauwatalne dzlatanla, kt6re bqdq spnyjaty poprawie powletrza, ktdryrn na co dzleh oddychamy. 
Dzlekuje. 

Uwag I urpytah do projektu nlo zgbuono. 

Przewodnlaqca Rady h n l  Cltblsta fytyhska poddala pod glosowanie podjpcle uchwa4y w sprawte 
wyratenia Zgody na prrystwlenle Gmlny Miejskiej Klodzko do Klastra Energil Autonomiczny Reglon 
Enetgetyczny Sudety ,ARESn, druk n! 80. 

Glowwenle: aa - 19, pneclw - 0, wstnymalo sic - 0. 
Imlanny wykaz glosowanla stanawl zat. nr 26 do pmtokdu. 
Uchw.). w s h h  podjqta I otrzymata nr XII/S5/2019. (-1. m27) 

16. Podjqcls uchwsty w sprawls przsdluiclnla tsrmtnu rozpatrzsnla rk8rg i  n8 
port~pow8nis Wnnl.tnr Miasta Kladzka, druk nr 81. (W nr 28) 
Projekt uchwaty zWsl przdto2ony pnez Komisje Skarg, Wnloskdw I Pctycjl. 

Uwag 1 zapytah do projekrv nie zgbsron'o. 

Pmwodnlaqca Rady Pant t#blsta h t y f i s k a  poddda pod g b s o m l a  podjtcie uchwely w Spri+wk 
pnedlutenla tcrmlnu rozpatnenla skargi na postppowanie Burmistma Mlasta Klodzka, druk nr 81. 

C;laowanle: za - 19, p m d w  - 0, wstrzymalo s i ~  - 0. 
lmlenny wykar glosowanla stanowl 1.1. nr 29 do protokotu. 
Uthwalo i o p t m l *  podjpb I otrzymala nr XII/S6/2019. (-I. nr 30) 

17. Intarpelacja 1 upvtania radnych. 
Sekmtan obrad Pan Plotr Bryla odczytal tre4C interpelacjl I odkwledf na lnterpelacjp, ktdre 
wptyn* do blur8 Rady Mlejsklej w okresie migdzy sesjaml: 

Intcwpelacja mdnego Pana Sbnlslawa Bartaake z dnla 01.09.2019 r. (Z.I. nr 31) 
Odpowledi Burmlstna Mlasta (WO.II.0003.24.2019) na lnterpelacjp radnago Stanlstawa 
Bartczaka e dnla 01.09.2019 r. (2.1. nr 32) 

0 gcdz. I l:rS - na sqfq pmybyl mdny Pan A a m  Kwas. 

Glos urbrat Wlceprrewodnlaqcy Rady Pan Zdzlstaw Dude: Panle Burmistnu, obecnle remontujsmy 
parklng pny  ul. Ctakiej. Pnedslpbiorcy, ktbny posladajq tam grunty pytajq, ay lstnleje motllwoh! 
wykupu pnez miasto tych gruntbw. Takle oferty zlotyll. Czy jest prawna mofllwodt wykupu grunt6w 
od tych pnedslpbiorc6w czy raczej taklej motliwofci prawnej nle ma? 

Odpowledzl udzlelll Pan W I a h w  T r a a  Zastqpca Burmlstrzs: Rzeczywlkle jest taka m&llwo& 
wykupu tych pruntdw. Mdwlmy tutaj o g~n taCh pototonych barddej w poblltu ul. Armll Krajowej. 
Byllbybmy zslntensowanl wykupem taklch gruntbw chodatby w mlach ponqdkowych, ale takte 
komunlkacyjnych, bo )sfell bytaby taka motllwo&! to motna by byio uruchomft btzpoirednla 
kmmunlkacjp pomipdry ul. Armll Krajowej, a powstajqcym w tym momencle placem od strony 
ul. Czeskiej. Bybby to na pewno nowe, tadne mlejsce na tcrenle mlasta z dosttpem do dwdch ullc 
Oczywlicle motliwe jest takte lnne wykom/stanie tych gruntdw. Nlemnlej jednak tutaj dobra wola 
dw6ch stron nie wystarczy. W taklch pnypadkach obowlyujq Lclsk procedury, a mianOwlde strona, 



ktbra chclataby nam sprzedat takl grunt proponuje okrellonq cenp, dokonuje sle wyceny tskkgo 
gfUI'ItU - to jut  pewna czynnolt, k tba  jest wykonywana z naszej strony, dlatego, t e  operat 
szacunkowy musl bye wykonany. Z operatu szacunkowcgo wynikajq'brpsto zupetnle lnne proporycje 
canowe nl t  te zapmponowane przez okreslony podrniot 1 w tym momende tneba sip dogadae. leieli 
te dtnlce sq mete to problem jest mnlefszy. Natomiast j ek l l  te d2nlce w propozycjach cenowych 
sq wlqksze, to wymaga to mwatenia, a przede wszystMm o tym ay burmlstrz w tym momencle 
wykupywatby takla grunty po cenle wlpkszej nit wynlka to z opera& szacunkowego - to na pewno 
takl fakt bqdzie konsulbwany z Radq Mlejskq, wipe na pewno bpdzia to wszystko szto wg pmcedur 
prawnych. Czy to ma szansp zafunkcjonowan~a I zreal~zowanla? Nle odpowiem w tej ehwlll na 100% 
dl6teg0, Le na to nakkida slq wlpcej skornpllkowanych spraw dotywcych ju t  samych podmlotbw, 
a do tego nle Jest m l a j s m  Rada Mlejska I nie rnogp tutaj pewnych spraw ujawnlak - jetell chodzl 
o same podmioty - r rbtnych prryczyn prawnych. Nlemniej jednak, neaywlScie tonks lp  mzmowy 
w tym aspekcle I mam nsdzieje, te  to prpdzej czy pbtniej zahrnkcjonuje. Na dzleh dzlskjsry mmont 
wykonywany jest w ten sposbb, aby a y  to teraz cry pnyszblciowo nle ogranlaat dostgpu do tych 
gruntbw dla podmlotbw, kt613 sq wtalclcielaml tych g ~ n t b w ,  wlpc dra w4alciclell tych gruntbw tak 
naprawde nic slp nle zmlenl na nlekorzylt, a wreu przeclwnle pojawlq sip n o w  motllwodd 
zagospodarowanla. Nam zaletalo, tdby uporzqdkowat cab ten t een  1 teby na samym kohcu tego 
placu nle mi& mlejsca takie sytuacle, ze troszeczkq dzSslaj bqlziemy mustell ten 
nlenagospodamwany grunt pnystaniat. Myllg, te byloby to rozwlqanle obopdlnle konystne, gdyby 
te grunty rnogly byt  przez gmlne wykuptone, ale podkreblam na obop6lnie konystnych warunkach. 

GIos zabrat radny Pan Stenidaw Bartczsk: Pan1 Przewodnlczqca, Szanownl Paristwo. Na ostatnle 
sesjl byb tmszeukq nleprtyjemnle z uwagi na to, te  nle otrzymalllm glosu, aby wypowledzlet slq 
w sprawle interpaladl I dygresje, ktbre Panl Prrewodnlaqca do mnlt  sklerowala. Dzlslaj dzlpkuje za 
glos I chdalbym b a k e  o tych lnterpelacjach powiedzlet. Jak ]a je wldzp I skqd m e  slp Morq. 
twlaszcza takle Interpetacje jek dzlsiaj. 

Prrewodnlczqca Rat& Pmnl t W a b  &tyhska: C r y  to jest lnterpalacja do lnterpelacjl? Rozumlem. 
Tak to bdzlemy haktowat. 

Radny Pan Sbwlrkw Battczak: Chc~albym, tebyide Pahetwo mnle zrozumlell. Wiem, t e  jest 
troszka nlcpokoju. Jestem radnyrn, ktbry zostal wybrany przez mieszkaricbw czyll przez wspblnotp 
samorzqdowq. Sdlle ogranlaam sip do art. 23 ustawy o samorzqdzia gmlnnym, aR. 24 1 art.1 ustawy 
o samorrqdzie gmlnnym. Je411 do mnle dochodzq stuchy, te  unpdnlcy pracujqcy w gmlnle sq npkanl, 
a y  jest jaklkolwtek sygnal o mobblngu, czy zastraszanlu, to moim obowlqzklem jako radnego jest 
dbanie o to, teby ungdnlcy miasta Klodzka pracowall w spokoju, jak rbwniet bylt odpowlednlo 
wynagradzsnl za Q praq. Te siuchy, kt6re do mnie dochodrp wynlkajq wtaknle z tego csy takir 
lncydenty slg dti&j@? A dd&ji( slg, ponlewat ludzle o tyrn do mnle rn6wl% dzwonlq I shd  ten m6j 
ImpUlS wystqpll. Pan Burmlrtn w odpowiedzi pisze bardzo w&ne zdarik - bra& inre#su gmfny - I j@ 
to zdmle mzumlem, Pozwollkm soble Szanowni Paristwo slpgnqC w przeplsy samonqdowe 
I rreuywllcle to wyj&lt, bo mi nie,chodz~ o to, teby tutsj komu6 dokuuat tylko, teby pracowat 
rgodnle z pnsplsaml I artyku)eml samorzqdu gmlnnego. Po pmeanatlzowanlu tego pytanla, zadatem 
soble pytanle - CO to jcst gmlna? Bo lnteres gmlny, to znaay kogo? Art. 1 pkt 2, Mdry mbwl 
o samomdzle gmlnnym, t e  l lekrd mbwlmy o gm~nie mamy na wz@~dzle wspblnotp s a m o ~ d o w q  
oraz jej terytorlum. Idg dalej tym tropern I zadajp pytanie - Co to jest wsp6lnota samorrqdowa? 
Wspblnota samonqdowa sq to mleszkahcy. 1 katde zapytsnle mltwrkahc&w, ktbny zwracajq SIC 

z zapytsnlami 1 faklmlkolwtek wqtpllwolclarnl - one mogq bye plotkaml - ja  tego na dziah dzlsiejsry 
nle wlem. One mogq m i d  znamiona prawdy. Katde zapytanle uwltam, t e  jest bardzo watne I ja 
muszp mleszkahcom odpcwledzlet. Cty to bpdzle untdnik, pracownfk Ungdu Mlasta Klodzka, czy to 
bpdzle mieszkaniec miasta Klodzka, to moim obow~r\zkiem jest to WyJabnlC. Oaywldde PahStw0 ml 
mbwicle, L ja mogp przyjSC do Urzpdu I sip spytat. Moge, ale bardzo Paristwa prrapraszarn co 
nlektbrych z cdego sera  - nle wierze nlektbrym Patistwu w pra~(ltiwo4d odpowiedzl I chclabym, 
aby te odpowledzl byly na pl9mle. Mbj eel jest takl- db&K o mieszkaklcbw, zalatwianle tch interedw 
jak r6wniet dba(of6 o spokbj utqdnlkbw naszego mlasta - dlaaego? - ponlewsF wlem z praktyki 
t z opowladah mlesnkahcbw, ktbrzy o tym rnowia t e  jetell urzednlk nle jest odpowkdnlo 
wynagradzany, a mam takle sygnaly, t e  nle lest, bo pnez wlele lat unqdnlk, ktbry pranrje w gmlnle 
miasta Kbdzka nlefednoktotnle sq tacy, ktbny z wyslugq la nle m a j ~  najnliszej krajowej. TO jest 
nledapuszaalne. Ja m6wIe na podstawie tego co mieszkahcy do mnie pnekazujq I co pnekarujq do 
mnir pracownlcy. Jd l l  bqdzle tneba, to bqdzlemy to wyja8nla6, ale to nie ten u a s  na taklr rOZmOW. 
Uwatam, t e  jetell ptacownlk urzpdu gmlny jest naletycle mobwowany, dobrze ptacuje w sPOkoju, 



to ameklada slg to na lepzq efektywnoit dla mleszkaricbw naszego miasta I stqd ta moja troska. 
Moke dla nlektbrych jest to takie czepianle slp - absolutnle nle. 

Przewodnlaqca Rady Panl Cltbieta tytyriska: Szanownl Pahtwo, odnlosp sip do wypowledzi 
radnego. Wynagrodzenla prawwniue l e z ~  w gestll szefa Ungdu, pracodawcy. Zjawlsko mobblngu 
rbwnlet powlnno byt  zgtoszone - jetell tak slp czuje pracownlk - pracodawcy, Nle wlem a y  
w Urzpdzle Mlasta jest powdana komlsja antymobblngowa, ale myblg, te  jetell takle zjawlska sq, to 
pracownlcy powinni to zgCszak pracodawcy I tam skargl powlnny wplywat. Tak to powlnno bye. Jest 
to dlugohwaly proces, mote nle nazywajmy to mobbingiem, ale Jeten tak slg czuje pracownlk, to 
by6 mote takie ma Odaucla, ale powlnlen to zglo6it u swojego p r d a w c y .  

Glos zabrda radne Pan1 Anat. Lorlawicz: Wysoka Rado, Pan1 Przewodnlczqca. Chciatam 
wypowlcdzlet sic w sprawath rbtnych, bo uwazam, i e  to powlnno slp znaleft w tym punkde, ale 
ponlewat Pan radny Bartczak wywo?al temat, to po plerwsze Panls radny nle zloty1 Pan tadnej 
Interpeladi, bo forma lnterpalacji jest okreSlona - jak ona powlnna wyglqdat. I za chwllp Panu 
pmdstewlp i udowodnk, te nie stosu~e sip Pan do pnepls6w prawa - albo inaczej - stosuje Pan je 
bardzo wybl6rcto. Ma Pan racjp, te  zgodnie z art. 23 radny obowlqzany jest klerowat sle dobmm 
wspblnym wspblnoty samorzqdowej, 'a zatem wspblnoty samorzqdowej jako og6lu, a n k  
poszaegdlnych fednoatak, Po drugle. Zgodnie z ustawqo eamorzqctzle gmlnnyrn w 5 24 ust. 4 cyt.: 

Interpelacja dotyczy spraw o lstotnym znaczeniu dla gmlny. Interwlacja powlnna zawiarat krdtkle 
pnedstawienle stanu faktyunego bgdqcego jej przedmlotem o m  wynlkajqce z nlej pytanla." 
Ust. 5: , Zapytanla sklada sip w sprawach aktualnych problemh pmlny, a takie w celu uzyskanla 
informacjl o konkretnym stanle faktycznym.". Panle radny, Pana lnprpelacje w tej chwlll zaczynajq 
bye j& kurlozalne 1 prositabym I apelowatabym do Pana, feby zachowat powage sesjl, bo jeh l l  ma 
Pan ochotg zajmowae &p plotkaml, to proszp sic zajmowat ne ptywatnym podwdrku I nle wnoslt 
tego na obrady sasjl. Nawct je2eli dotyuy to poszczeg6lnych Orbb, tym bardzlej pracownikbw 
osmouzqdowych, p m n l k b w  u n d u  - jak sama nazwa wskazuje U m d  nle jwt Gminq. Urzqd jest 
jednostkq budtetowa gmlny I tutaj szefem w jednostce budtatowsf, pracodawcq jest burmlstn. On 
podejmuje wszystkle sprawy kadrowe, dotyuqce wynagrodzkh, mobblngu, rozwlqzywanla 
pmblembw, nagradzanla I jaklchkolwlek lnnych problembw pracownlczych. Panle radny, my jako 
radnl mamy slg zajmowat gmlnq I to jest nasz interes. Art.24 ust.2 ustawy mbwl, te :  
.W wykonywanlu mandetu radnego radny ma prawo, jetell nle narusza to d6br osoblstych lnnych 
os6b (...)". Czyll n i r  lngerujemy wjednostki, mbwimy o tym jeteli ktck$Jestoczywlkie pwrkodowany, 
ale m6wimy o tym, jetell jest w tym interes publiczny, a nle jednostkowy. I bardzo proszp, apc lu j~  
ponownle, Leby rschowat powagp sesji I powagp wsrytklch radnych I taklago typu Interpelade, 
z a m n l a  zakohayt, 

Przewodnluqta Rsdy Panl Elfbleta fy ty l i rka:  Jestdmy w punkcle lnterpelacje I zapytanla. 
Prositabym, aby w tyrn obaane sle poruszat, bo pnechadzlmy tmoraakp w sprawy r6tne, a jednak 
najwatnlejsza kwest14 jest tu interpelacja. 

Ad vocem radny Pan Stanlshw Bartcuk: Pan1 radna, bardzo dobne Panl$ rozumlem I ma Panl 
duta racjl w tym co rnbwl, tylko proszg zrozumiet, te  l~totnogt lntaresu gminy - to jest Istotno&! 
wsp6inoty samonqdbwej, Katdy mleszkaniec, ktbry ma jakrS problem - mbwig jak ja to wldzp za 
swojej strony - kata mlazkanlec ma jak& sprawe I dfa tego rnieszkarica katda lnna sprawa bpdzle 
dla n lwo  bardzo lstotna. OaywiScle, mote ktof zwr6clt sip z j a w  sprawq, ktdra np. dla mnle, czy 
dla Pahstwa mote byt mrto watna, ale ja nle mogp do tego tek podchodzlt. Muszq zapytanla 
wszystklch rnieszkalidw traMowat bardzo powatnle. Abymq m6gl uadwle odpowledzlat 
mleszkatkorn, to nle mogp odpowledzlet tak z lotu, jak gwlazdka z nleba. Tu Panl mdna ma racje, 
t e  plotkaml slq nle zajmujmy, tylko Jak~ mamy dowbd, t e  to jest pbtka, z k t b q  w s t ~ a u j e  
mleszkanlec? k m u s q  to wyja6nlt. Iekli j a  to wyjalnlam I  aht two ml odplsujecle - to ja to 
pnyjrnujp, a mote jest tam ]aka4 prawda? Jak wierny, od wielu lat mleszkaficy nle by11 zatatwlanl, 
ay ich lnteresy nle by+y zatatwiane tak jakby sobie tego tyczyli I stqd dzlsiaj wlele taklch pyfah od 
ludzi. Ja muszp na te pytanla odpowledziet i proszp o wyrozumidofC, ponlewat dzlalam tylk0 
1 wy l~nn le  w lnteresle mleszkahcirw. 

Pnewodnlczqca Rady Panl L l ib ls ta  f y t y h k a :  Mamy lnterpretacje lnterpelacjl na kllka sposob6w. 

Radna Panl hut. Losiduwlcr: Panie radny, tutaj nie chodzl o to, feby Pan sobie lntcrpratawd 
ptzephly tek jak Pan 16 rozurnia. Pneplsy sq stworzone, i b y  je  stmowat I sq do tego dpolnRQdnla 
kornentarze, sa prawnlcy gdzle moina skonystak z pomocy. Jak nsjbsrdziej - ja rile m m  0 m, 
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t e  my mamy n k  uwzgt~dnlat potneb mieszkahcbw I nle pomagac ale od tego jest Pan radnym, 
teby uruchomlt wtainle swojq wledzp, swoje motllwo6cl, teby SIC dopytat, douczyt I wtedy 
przekazywat I pomagat poszczeg6lnym mleszkat5com, ale nle na sesjl. Motemy tet  rozmawiat 
o pojedynczych przypadkach na komisjl, wtedy Pan mote od lnnych radnych, kt6ny rnajq wlgksze 
doJwiadaenle uzyskak pomoc, mogq pok~erowat gdzle tneba slq zwrbclk, do kogo, teby takq pomoc 
uzyskat. Skqd Pan wle czy plotka nle jest plotka? Jebll nie ma Pan dowodow, to znaay, te  jest to 
plotka. To jest p m h .  Panlc radny, bardzo proszg, jeszae raz ponwnle apelu j~  - proszp tachowat 
powag? msjl I powagg wszystklch nas radnych na tej sali. 

Gbs zabd Pan WfSrtaw T n a  Zastppca Burmlstna: Przepraszam, mldem nle zablerat glosu, ale 
udawadnlanle teoo, te  plotka jest plqtkq albo nle jest plotkq, to ju t  schodzlmy naprawdp na bardm 
tenUjqW porlom, a my$lg, i e  tutaj wszystklch radnych powlnna obowlqrywat pewna powaga I tak 
Jak Pan1 radna wspomnlda powaga samej sesjl. Nasza dyskusja ma charakter anonlmowy. Nle 
mbwlmy tutaj m kogo dotyay. Motna w gruncle n e u y  nucat hasla, k t b n  tak naprawdq tylko 
I wytqpnle plotkl rouzerzajq. Tet apelujp, ale chcidbym zarazem uporzqdkowat pewna fakty, 
ponlewat wlele stbw Nta j  padto I wlele o d b  siq wypowladdo. W miqzku z tym, t e  nasze obrady 
transmlbwana I mleszkahcy tego mlasta to oglqdajq, w zwlqzku z tym mogq odnld t  fakzywe 
wratenle. Przypomw, te  mobbing to zjawisko, ktore dotyay glbwnie pracodawcy I pracownlka. letell 
mamy do uynienla z SytUaqq, kledy pracownlk jest pnelladowany w sposbb r6tnego mdzaju pnez 
pracodawcp, to mamy do czynlenla z mobblnglem. Jest oczywlsde odpowlednla pmcedura prawna, 
kt&a temu przedwdzlata, a na kohcu te] fcletkl jest nawet prondum ppdowa. Wchajqcy transmlsjl 
z naszych obrad mote odnlajt wratenle, te mamy do aynlenla tutaj z mobblnglem, bo zapytanla 
Pana radnego byiy na taklm pozlomle ogblnobci, te  w momencle kiedy pada slowo mobblng osoba, 
ktBm zapoznaje slg z takq Interpelacja mote odnie66 takle wnrtenlb, natomlast jak Sam rozumlem 
zapytante dotyaylo zupehle aegoB innego 1 mam nadziejp, te  Pan Burmlstm nle oskarfa 
o pmwadzenle rnobblnau w stownku do jaklegokolwlek pracownlka na terenle unpdu. Chclalbym, 
teby jasno to b y b  poovtsdzl8ne. (Radny Pan Stanislaw B.rtQlk r sali potwlerdzH, t e  nie oskurta 
Burmlsfns o sbosowania mobblngu.) Dzlekuje. To wypmstMNallLmy jednq rrea. k t e l l  pada 
zapytanle w formle Interpetacjl I dotyka'ono pewnych zdaneh na terenle Unpdu, to an1 burmlstn, 
ani ja - 1 chciatbym to wszystklm uBwiadomlt - nie jesteimy w katdym blune tego Unpdu, bo rile 
mamy taklej motllwo6ci, nle tylko bllokacji ale jut  multllokacjl. W zwlqzku z tym my motemy wkdzlet 
tylko o zdarzenlach co do kt15rych sq one zglaszane prraz osobq poknywdzonq, a wlCc w tym 
przypadku jak rammiem - jak Pan sugeruje - pracownlka lub tat pnez osobg, kt6ra swym 
zachowanle dawsHl jaklei sygnaly co do tego, ze bpdzie tutaj wystqpowat w jaklS wmgl m 6 b  w 
s to~ lnku  do pracownlka lub tet od Innych pracownlkbw, kt6rzy by11 iwladkaml takich zdaneh. Jetell 
do Burmiatna an1 do mnle w sposbb oficjalny nle doclerajq takie sygnaty, to my taklej wledry nle 
rnamy. Cieszq slq, te Pan to rozumie, ale z trekcl lnterpeladl nle do kohw to wyntkato. W twlqzku z 
tym od tego momentu zeczynamy mdwit o plotce. Jeteli takowa plotka do Pana doclera I tak fak Pan 
m6wl chce Pan udzlelit odpowledzl mleszkahcom, dlatego zadaje Pan pytanle Burmlstnowl - to Ja 
apeluja do Pana, teby takle pyunle w formle interpelacjl padlo do nas w sytuacjl gdy ma Pan na to 
jake&, przynajmniej jzaqtkowe dowody: zemanla Swladkbw taklej sytuacjl, zgtouenle 
poknywdzonego, ktcire ten pokrzywdzony jest w stanle p6inlej poMierdzlt np. na sprawie sadowej, 
Itd. W kaidym lnnyrn przypadku jest to plotka 1 zadawanie takich pytah pmwadzl wlabnle do taklej 
tenujqcaj dyskusjl jakkj  jestdmy dzlslaj bw~adkaml. M6j ape1 te2 zmiena do tego, abyimy 
rozmawlall ze wbq rnerytwycznle w oparclu o jakiei dwody, jakiek Blady tego aego p&niej 
motemy sie - powlcm kolokwlalnle - ,,pnyczep~c" I ewentualnk COB na tej podstawle sprawdzat lub 
wledzlet z kim rozmawiak. Takl pozlom og61no.4~1 jakl byl utyty w lnterpalacjl nlestety nie pozwala 
sprawdzlt nlaago, a Israzem nle jestesmy w stanle w tyrn mornencle udzlellt merytoryanych 
odpowledzl ani od pracownlk6w bqdqcych lwiadkaml taklej sceny, an1 od osoby np. pokrzywdzonej, 
bo nle mamy taklego zg(aszenla. Na tyrn chcletem zakohcryt, ponlewat pewne sprawy, o kt6rych 
tutaj powledzlakm sqsprawaml oczywlstymi. 

FTzewodnlaqca Rady PnnI Elbietta fytyhka: Ja tet myilq, t e  to tmchp odblegto od tego punktu 
- lnterpelacfe I zapytanla, wlgc Szanowni Pahstwo przechodzlmy do kolejnego punktu. 

18. Wnlaski i akvladoranb rmdnych. 
Wniwkbw I oSwladaer5 radnych nie stwierdzono. 



19. Sprawy h i n o .  
Glos zabral radny Pan P a w d  Najda: To co mlab mlejsce w ostatnl weekend w sobotp, to nle jest 
plotka I sq na to dowody. Wlqkszoif radnych z Klubu Lubie Kbdzko jak rdwniet Pan Knysztof Mqka 
brall udzlat w akcji spdeunej: ,818gamy i spnqtamy m u e  mlwro Kfodzko". Bardm chclabm 
podzlgkowat wayatkim zaangatowanym w tp  akcjg, r6wnlet Panl Pnewodnlaqcej, lmpreza slp 
udala. Chdatem podzlgkowat lokalnyrn medlom, ktbre nagto8nlIy sprawq, zroblty reportate do 
odbytej akcjl. Odnldlltmy sukces, pogoda doplsala, uzbleratlLmy pmwle dwle tony $mlecl w ciqgu 
dw6ch godzln. W akacjl brato udzlat okob 150 osbb w tym duto ddeci. Panl Anna Kamlaak, Pan 
Armln Jarosz przyprowdrill duto mlodych pnedstawiclell naszego mlasta. Duto os6b pyta a y  to 
bqdsie akcja cykllana? Ciqiko jest ml to powledziet na ti( chwllq, ale zobaaymy co czar pokate. 
Na pewno bardzlej sprzyjajqcym okresem dla tego typu akcjl bpby okras wlosenny. Chdatem 
pokazat taMlce - taklch tabllc zostalo wyprodukowanych 10 sztuk pnez stolana Pana 3arka z Finny 
KORNIK, plakat na potneby tej akcjl zostal wykonany w Unqdzle Mlasta - chdakm za to 
podzl@cow& Danlelowl Jakubowsklemu. Mam nadzleja, t e  jest to tabllca pnemawlajqca do 
m l ~ k a l l c 6 w  o t rekl :  .Cllowieku pnestah imleclt. To mlejsce zostdo posprrqtane w mmach aka/ 
spoleanej 21 wndn la  2019 mku poprzez wolontariuuy. Prosimy uszanuj naszq praop." To by1 
spbntsnlany pomyst z tyml tabllcaml, ale cleszyl slq bardzo dutym uznanlem. Byb ich 10 
w wlqkszDkl osoWde je wkopywatem I mam proibq do Wydzlah Intynleril Mlejsklej I Ochrony 
$rodowlska I do Pana Burrntrtrra - a y  motna by bylo zarnbwlt k l l k a k ~ e  taklch tabllc, aby byly one 
do dyspozycji. T e r n  jastdmy na fall tej akcjl, dosyc duta populemoSdq cleszymy slq w lntsrnecle 
I mam nadzlejp, t e  bqda nastepcy takich akcji. By6 mote szkofy majq lu pole do poplsu, nau~yclele 
ochrony irodowlska, wychowawcy, nauczyclele wychowanla tlzycznago, gdyt jest to foma oportu, 
czyH biegamy I spnqtamy. Nlekonleunle moina blegat, moterny chodzlt, spacerowat. Apelujq tat 
Maj do mleszka~ci5w Klodzka, abySmy nle tylko narzekall, i e  jest zanleczyszuone $rodowlsko, 
nasze mlasto, gdyt ekkty naszej pracy sq wldonne. Osobifde pnejechakm ulicaml gdzle naszc 
grupy pnechdzlly I neaywlfcle wldat, t e  jest bardzo aysto 1 chciakm Wam bardzo podzlgkowat, 
pnede wszystklm Mlsszkarkom, kt6rzy uaestnlczyll. Wlem, t e  nle by)o tatwo nazblerae takq llczbq 
ludzl, dlatego bardm dzlpkujp radnym. Gdyby dotar11 wszyscy cl, kt6ny slg zapowleddell, to bykby 
nas bllsko 600 os6b, byto nas 150 - to I tak jest duiym sukcesem. Chclakm pdzlgkowat 
wolontoriuszom: Pani Zdtislawle Gbrsklej, ktbra byla iwletnq ~Me4baskowqY, rozdawak kielbaskl, 
Pan1 \ Pan I, Pan 1, bardzo mi pomcgll juE na mmym 
fllrale tej akcll. Chclahm D( st burrn~ wlawowl Trauowl I Panu MlchaQwl 
Piszko, ~anu'kkmwnlkowl ~awtowi' Stbcowi, poniewat Lwletnie nam 114 wcspcitpmcowato. Mlam 
nadzlejg, t e  te wrkl ,  kt6re zostaly bed4 wykorzystane do naskpnych akcjl. Mam nadzlejq, ke jetll 
kt04 alp z g h l  ze szkoly n y  faklejL Instytucjl po te workl, to zostanp one udostqpnione. Dzlekuje za 
udelat. 

Przawodnlczqca Rady Pan1 Eliblata tytytiska: Pow~em Pawle po koleteliski, ja Cl bardzo dzlqkujq. 
Dzlqkujemy S t ray  Mtejsklej. Pawet to wszystko zo rgan l zw l  Powlem z perspektywy mnjej drutynv, 
kt6ra nie byla mote Iluna, ale po drodze zblerallJmy ludzi I mtodzi bardzo chgtnle uaestnlayll 
w tym wydaneniu, ale w wystraszylo wi~kszo$t, bo teraz slq pnymajq - to bleganlc. To nle bylo 
takie typowe bteganie, bo ja nle wldzlalern, feby k to i  blegat. To bylo plgkne wydanenle sportawe 
potuczone z takq ldeq ochrony Lrodowiska, czyszaenlem naarego rniasta. Mamy pigkne parkl, 
gdzlekolwlek wchdzlllbmy, to  wszyscy mbwlll - powledzcle Panu Burmlstnowl, t e  mamy pneplpkne 
parkl, my tu wypouywamy. Tego jest coraz wl~cej, to cleszy oko i gro ludzl wypoaywa. To jsst 
fanmtyczna s p m  I ja sip zapisuje na kolejny rok. Pnylwcfa, sk, to nie ma 82 tak wlele 
z bleganiem, to takl wybkl marsz I wspanlata Idea. 

Wicepnewodnlqca Rady Panl Zdzldawa G6rrka: Chclalem podzl~kowat Pan1 -, 
poniewat ja zajeam slq klebaskaml, a Ona zorgantzowala zb16rkq na ul Pblwlejsklej, SkoQnej 
I nazbterall bardzo duto Smlecl, Na klelbaskl nle dotarll, ale klelbaoke mlell na drugl dzleli. 

Glos zabral radny P m  P a w d  Nejda: leszcze jedno bardro watne podzi~kowanle dla Panl Beaty 
Wach, ktbra zmoblRzowata mleukahcbw ullcy Wlejskiej do pospnqtania swojej okollcy I Wlem, te  
tych Lmled byto bardzo duto. Bardzo dtlgkujp. 

Gbs zabral Pan Wiarhw T r a u  Zdstepca Burmlstrza Mlasta: Proszg Paristwa, chciafbym bardzo 
serdsanle podzlpkowat radnemu Panu Pawtowl Najdde za Inlcjatywg, bo n e a p l k i e  On wyszadl 
z tq lnlcjatywq I wrfifnle udato sig to dosyt szybko zorganlzowat. Chciatbym podzlgkrr~d t6t 



wszystklm lnnyrn radnym. To byto spnatanle, to byta akcja 4rodowlskowa, to byla tet pewna bnna  
rabawy na Bwldym powletnu, jeteli zabawq motna nazwat spnqtanle zabrnleconych miejsc, ale ja 
ocenlam to znacknle szenej. Jest to fantastyuna okazja do tego o ayrn dzlslaj w trakcle sw j l  r n h %  
Pan radny Bartask, a wlpc do ~Bwladamlanla ludzlorn co to jest wspdlnota samorzqdm, Bo to jest 
wlalnte wsp6lnota sarnonqdowa. Wspblnotq samorzaowq nle jest tylko zadawanle pytah, ale 
dawanle przykbdu luddorn do tego, te  wspdlnle dbarny o swoje rnlasto. Radny to nle jest osoba, 
ktdra sledd za stdam I tylko gtosuje, tylko jest prawdzlwyrn repretentantem neszego spoteaeristwa, 
nanych rnleszkaric6w, kt6ra to osoba daje bwletny pnyktad wtasnym zachowaniem do tego, te  
wmyscy stanowlmy wspdlnotq I to jest nasze mlasto, wspblnle dbamy o nasze rnissto I i s  katdy lnny 
rno2e sig wtqayC w dzldanle na necz rnlasta dlatego, t e  rnlasto nte bpdzie zafrnlecone, jetsti nls 
bqdzlemy ~ rn i ec l~ ,  Im wlqcaj o d b  bedzie brat udzial w taklch akcjach tym rnniej osbb bqckle kmleclt, 
a rbwnoczeJnie pamlpta]my o tyrn, i e  to jest znakomita akcja pmpagandowa, ukwladarnlal~ca 
ludzlorn to, co to znaay dbanle o wlarnc Srodowisko. Mllo bylo ogbdat zwlaszaa te male dzlecl, 
ktbre prry)gualy slq do tej akcjl I rnoterny miei  pewndt, t e  te male dzlecl wyrosnq na doroslych 
ludzi w petnl twladarnych ekologlcznle. ZroblllSrny wspblnle a k c j ~  w.rarnach ekologil $rodowtska, ale 
rnarn naddeje, t e  bqdzle cwaz wlqcej taklch ~nicjatyw, w ktbrych wszyscy bqdzlemy slg Squyt, 
wspblnle dzlalat I bqdzlerny talcte pmmowac akcje w rbtnych lnnych dziedzinach dlatego, i e  pned 
narnl kultura, sport i r6inego rodzaju inne akcje, More mogq aktywizowat spdeczafistwo. Pahstwo 
maja okazjd wychodzlt do ludzl, a ludzle maja okazjp zobaczyt, t e  radny to takl pmwdzlwy lch 
reprezantant, M6ry dbs o to co nafblltej, ale takte i o to  co gdzied dalej I kaiemy uhwtadarnia, t e  
mate dzlatanla rnogq budowat cod dobrego na wleksza skalq. 

Pnewodnlaqca Rody Panl El*blets tytyhska: To plqkne co Pan Burmlstrr powledzlal I faktycznle 
to ma wyrnlar Lsdukacyjny. Myklq, t e  radny Pan Pawel Nafda mote by6 z sleble durnny, bo my 
je!m&rny z Clebie dumnl, bo faktyanle to zainicjowak4 I to slg udido. 

Glos zabral radny Pln K ~ y u t o f  Hqka: Panl Przewodnlaqca, Wysoka Rado, Panie Burmlstrzu. 
Pozwolg soble wr6clt do popnedniego tematu, bo Pan Burmlstrz w byrm mornencle teP jewzaa aynlt 
uwagi do Interpelauji radnego Pana .Bsrtczaka. Mote izeczywlkle ta ostatnla interpdacja jest nle 
najszct~liwsza, natomladt pmszq tet zwr6clt uwagq, te  te popnednle lnterpelacja, ktSsa radny 
Bartask pisat rnejquzasadnlenie I sqsensowne. W~ern, t e  przy tej ostaJnlej Pahstwo rnotacle trosrkq 
pomorallrowat, troche poedukowat. Widzp, t e  nlektbny m 4 q  ghbokle talenty pedapoglune 
I troszkq chcq pouuyt. Co do plotek. 0 plotkach nie bqdq rozrnawiat, bo my6iq, i e  sq tutaj na tej 
saH wysocy specjallicl od plotek, ktbny w pneszto8ci tet  plotkarnl slq postughall, ale to zostawlq. 
Mam jedno pyranle, takle jut konkretne, dotyczqce inwestycjl, o ktbm rbwnlet pytal Pan radny Duda. 
Chodzl o parklng, plac, ktbry jest rewitallzowany przy ul, Qesklaj oraz taras wldokowy p n y  
ul. Lukaslhsklego - chciakm zapytat o terrnln zakoriczenia lnwestycjl, bo prbbowatern slq dowledziet 
M kornisji, ale Pan Burmlsln tak odpowiedz~al, te w sumle nle odqowledrial. Chclakm rapytad jak 
dlugo la Inwesty* bqdq tdm reallzowane, aby takte rnleszkahcy wlrsdrleli jak dlugo td udgt l lwdd 
bgda tarn wystgpcwak. I Jeszae taka uwaga o tyrn terenle wykupu dzlalek znajdujilcych slq m l ~ d r y  
muraml. Tam jest iitsry rnur I gowstafe nowy mur, I chyba tam fundujerny takq letnlq nocleuownlt 
dla wsiiystklch badernnych, ktbny bqdq sig chowat w tamtym rnirrfear. Mom nadzlejq, te  w zlrnie 
lch tam nle bpdzle. Ten tarcan byt d o i t  czqsto zasiedlany pnez bezdomnych 1 bye mote teraz 1eSZUe 
bardzlej Im to ulatwlmy. Czy jest jakl i  pwnyst, teby ternu zaradzlC? 

Odpowledzl udzlellt Pan Wiesfaw Tracz Zastgpca Burmlstrza Mlbsta: Proszg Paiistwa, jestekmy 
zainteresowani wykupem tego terenu. Wtedy bedzie szansa na uponqdkowanle tego I ujednollcenle. 
OcrywlBcle to musl padlegat konaultacjl z konserwatwem zabytkbw, ale ja j u t  oaaml wyobrafnl 
wymhle wtdzg plakna przejScle mlpdzy u i l ~ A r m i l  Krajowej, a tym placarn, Dzlatanla w tym aspekde 
ponadSrowanla tag0 wszyskklego nle mogq przynosit efektu z dnla na dzleh. Staramy slq prowadzit 
dzldsnla krok pa kroku I stararny slq dotykat m le jx  od dawna mpomnianych, do ktdrych wszysw 
slq pKyzwyaalll~my i w pewnyrn sensie stwlerdzalidmy, t e  tam jut chyba rnusl tak byk. TaklCh 
mlajSc jest sporo. Kmk po kroku katde mlejsce z ogromnyml problernarnl, bo fa Cab czas 
podkreSlam, te nib ma inwestycjl w Ktodzku - I to m6wlg b k t e  do mleszkahc6w sluchajqcydr nasrej 
tnmsmlsjl - pnepnwvadzanej spokojnle. Kafda Inwestyda wlqts sig z pmtestaml pnsclwnlk6w, 
rdtnego rodxaju g q  Interesbw. W zwiz)zku z tym, aby zreallzowd cokotwlek, to trceba pne* drogp 



p n u  mqke, prawn4 tet. Nle mdwlg tego w charakterze pretensjt. W zwlqzku z tym, ta j d m y  
w hakde reallzacfl lnwegtycji w ramach tzw. rewitallzacjl, to tutaj temlny sq &he. R&wnoaJnle 
prwblaOa remont budynku bylago medyka I tam efektdw moferny ST: spodzlewat 1 otwanla tego 
oblektu na wlosnq przysztego roku. I takl jest termln jak gdyby calsgo pmjektu. letell chodzl o ul. 
Creskq I ul. tukaslhklego, to te efekty powlnny byt wldoane znaenle wcze5nlej. Obserwowallkle 
Pahdtwu remont nowego 5kweN Im. Weronikl Kumko, gdzle pram przebleply bardzo wybko I to tet 
jest przvklad taklego rniejsca do ktdrego sic jut wszyscy pnyzwyaaill od lat, i e  tak to wyglqdab fak 
wyglqdab I w zsadzie rnusl tak wyglqdat. A marn nadrlejg, te  pozyskujemy dla mlasta kolejny 
bardzo urokllwy zakqtak I rnieszkahcy bpdq z tego konystat ku radqScl wszystklch. Marny nadrlej~. 
na zakohczenla tych tnwestycjl jeszae w tym roku, jetell chodal o ul. Czeskq I ul, tuksslhskle~o, ale 
rnbwlq - nadzlejq - dlatego t e  reallzujqc jut wiele inwestycjl wlern, t a  prry kazdej Inwcrrtycjl dochodzl 
do rdtnego rodzaju nlespodzlanek, o ktbrych jut wsporninakm, ale to nle sq tylko nlespodrlankl 
w charakterze protest&, plsanla odColan w r6tne miejsca, Itd., ale w zwlqzku z tym, t e  dzlatamy 
na bardzo dellkatnym gruncle pod kqtem zabytku. Nie b d ?  w tyrn rfrornencle okrdlal bcl6le termlnu 
dlatego, te wszyetitle Ls prace wlqta sip taMe z pracaml arttleologlcznyrnl, zabezplac3enlern 
archeologianyrn tych lnwastycjl I tu katde znalezlsko mote wydlutaf termln reallzacjl. Mogq tylko 
powiedrie, tc na drlen ddslejszy przewldujemy zakonczenle tych lnwestycjl w tym roku, ale nle mogp 
wyklucryt takte w pnypadku wydtqplenla tych nlespodzlanek jakl*o6 przedlutenia. Marn nadzleje, 
i e  takkh nlespodzlanek nle bqdzle. Teoretyanle necz blorpc do k* llstopada te prace pawlnny 
byt  zakohcmne, ale tak jak powiedziaiem - podkreklam - to jest teorla, natomlast praktyka pokate 
jak to wszystko wyjdde. 

GIos zabral radny Pan 3 r d  Kublcki: Pani Przewodnlaqca, Panle Bunnlstnu, Szanownl Pafirtwo. 
Pan Burmlsh wspomnlat o rewitallzacjl skweru rm. WemnlW Kurnko. Akurat mlalrm to szczqkk, te  
mogtem obserwowat prace, tYo po sqsledzku mamy sledzlbp; PowIatowego Centwrn POmOW Rodzlnle 
1 dzlslaj t& obserwowakrn jak rnlesrkahcy pnechodzq p m z  ten skwer I nawat uaestnlcy 
 rodo ow irk owe go Domu Samopornocy Spdeune] z zainteresow8nlem oglpdall uh, a nawet chclell SIC 
hyba  dobrat do mlodu, bo pr6bowali je otwlerat. Ten skwrr zostal tak tadnle zrobiony, 
zrewltalizowsny, te  bpdzk naprawde slu2yl mieszkahcom, bo to  w rnfellirny popizednlo, to by1 tylko 
teen  zlelony, netbrnlwt obccnie zostal bardzo ciekawle ragospodamwany. 

Pen Wleshw T n a  Z- Burrnlstna Miasta: lestem zadowolony z tych rnelych kroczk6w, ktbre 
wykonujemy, bo to jaot ptzyktad rnatego krouku, ale mate kroczkl Skladajq SIC jeszue na mnlejsze 
kmskl, w i ~ c  rawsa  prvjbwlq slq jacyb rnalkontencl,kt6rr/ pewnie wskah nam palwrn cod curgo 
jeszue tarn nie dopilnowallhny, wiec c h q  wyp~edz i t  te Otogy 1 sam powiedzled, t e  sq tarn jeszae 
pewne prace, k 3 n  bqdrlhmy kontynQowaC w przyszlyrn roku od wlosny. Muslmy tam wymlenlt czpM 
ogrodzenia, ktbre na dzleri dzlslejszy niestety szpeci i many slq nam postawlenie tam postumentu, 
ktbry b d r l e  upaml@nlat postat Pani Weronikl Kumko, co wymaQa wigkszych pnygotowah, ale 
rnlejsce na to jest jut  prrypotowane, to jest ten pagbrek, kt6ry tcYslat specjalnle zostawlony na ten 
cel. 

Gos zabrala Dyrektor OPS Panl Jolanta Lerzko: Szanownl Panstwo, Panl Przewodnlczqca, Panie 
Burrnlstnu. Wlele tutaj fajnych neczy bylo powledzlanych. Dbamy o Srodowlsko, dbamy o p a ~ e k ,  
ale rbwniat chaldarn pawldzk t  o przeprowadzonej jednej akcjl zdmwotnej, ktdm odbyla s h  16 1 17 
m e i n l a  przez pracomlkdw OSrodka Pomocy Spoieunej. Dziqkl P8fishNu I Panu Burrnietnowl, Pan1 
Sksrbnik - mogll4my pmbadat 140 dzleci w akcjl z Leonardem MacDonaldern "NIE nowotwomrn 
u dzied". W tej bkdl unastnlczyly takie dziecl z Domu Malego DzlgcKa. Wldu mleszlart\cbw bardzo 
dZlI$ku)c Paiktwu, te  mlell takq motllwoi;t ptzebadanla. By11 to l a k a m  specjallJc1 radlolodry. RodziCa 
otnymywall rtatychmlast caly wypls ze wskaraniem do kon$uttacJl Iekarskich. Byla to akcja brrdzo 
rsjna I rny$Iq, t g  mawe bedflerny kontynuowat;, bo wszystko jest watne, a zdrowk najwainiejsze, 
Za to Pahstwu bzlrdm dzlqkujr: 1 swolm pracownlkom tet. 

G)os zabrala r a d n ~  Pan1 Jolmnta Kobak, kt6ra zadala pytsnle: Dlauego tylko dzlecl do 6 roku tyda 
m o w  bye prpebadane, a nle np. do 107 Czy to jest uwarunkowane, te tylko do 6-go roku tyda 
motna wykryt N W m b y  nowotworgwe? Czy nle motna b@ wydit~tyt tego wleku, bo zgkbzall sII$ 
do mnle rodzlce, Wbrzy o to pytali I nle urnlalam Im odpowiedzkd. 



Dvrektor OPS P m i  Jdmk kszko: Sranownl Pahstwo, grupe docelowi( typuje Fundaqa Leonard 
MacDonald. Poniewat byto zalnteresowanie ludzl I pytali slq, czy mogtaby ta akcja byt dls dzlacl 
w lnnym, wytszym wleku, to bqdziemy prowadzit takle rozmowy, ale to t e i  kdz le  taletab od 
Pahstwa, bo za to badanie zaplaclllSmy 10 tys, zl. za 140 odb.  BMzlcmy rozmawlat, 3dll Pahotwo 
bgdzlede na tyledobrzy, teby to zdrowie naszych mlodych ludzl promowat, to neaywl$de bqdziemy 
proslt o wsparcie Rnanmwe w tym zakresle, lekli uda nam slp to zalatwit. Myllg, t e  ta akcja 
w pnysdym mku r6wnlet bgdzle prdwadzona. 

Glos zabrat radny Pan Zblgnlew Kucharek: Wysoka Irbo, Panl Pnewodnlczqca, Panle Bunnlstrzu. 
Takle kr6lkle pytanle w zwlpzku z zapytanlem ludzl w sprawie rewltalizacjl placu przy ul. Czesklej. 
Padb pytanla gdZle W z l e  boks na Lmlecl? 

Odwledz l  udzlellt Pan W I d a w  Tracz Zastqpca Burmistrza Mlasta Ktodzka: 3e2ell chodd 
o lokallzacf~ boksu na kmlecl, to tam nle przewldujemy wlekszej zmlany, natomlast pnewldujemy, 
te  to bqdzle tmukp lnaaej wygladab od zewnqtrz. To kwestia odpowlednlego pnyslonlqcla. To sq 
ju t  pewne t?.zczeg&y, kMre sq rozstrzygane wlzualnle na etapie kohaenla prac 1 wsp6lpracy 
z poszczeg6lnyml podmlotaml, bo przypomlnam, i e  to nie Gmlna jest wla$clc ieh samego boklu 
tylko zanqdcy nleruchomoScl. Sama lnwestycja Jest planowana tuk, teby to nle npecib cdlokl 
Inwestydl, ktbra tam slq bedrle znajdowat, ale znajdujemy sle w cantrum m~asta I b o w  Smleclowe 
bqdq SIC tu znajdowat I muslmy je maskowat, obudowywat, aby to nie stranyb I byio w mlare 
dopasowane do pnestnenl, kt6rp ponad kufemy . 

W dalszej n p k d  obrad Przwvodnluqca Rady Panl Elibleta Zytyhska udzielita gIosu mie9skahcowl 
miasta Kbdzka. 

H l n z k m l u  d a m  Kiodzkn: Mam pvtanle do Pana BaRCraka W sprawie QOnoWneQo PrOtesYU - 
takle paszkwlle znafdujq rle w skrzynkach I Pan tu slp wypowiada, t e  mleszkahcy ~todzka podejmujq 
dzlalanla - chodzl o odwdanle Burmlstna, o to te  Pan jest zasttwizany, t e  Panl Pnewodnlauca 
zamyka Panu usta Itd. C M a h  wledzlet lacy mleszkahcy-~todzka I k o  protestuje? Bo nle widzlatum 
tadnych protest6w pod Ratuszem my gdzlekolwlek. ta tu jest w og6le naplsane? Nlech Pan tu 
odpowh nam wszystklm? Kto Pana upowatnll, teby kt06 tu napisat dla radnego Stanlsk~ws 
zapawntent* bezpieaehstwa, jest Pan zasrraszany I Pan tu plsze, h bqdzle odwotanle Bunnlstna 
Miasta Klodzb. Na jaklej podstawie? Kt0 to Panu naplsal I dlaaega znajduje 8iq to w sknynkach? 
2a sable nie tyczq, teby do mojej skrzynki, kt05 wnucal takle paPzkwlle. Pmzq nam odpowledzlef. 

Gbs zabrat radny Pan S h n i r h w  &@rt-k: OuywlScie ma Pan pehe prawo slq spnecl~lat ,  lekll 
by Pan Pledzll pletwszy ape1 mieszkaricbw, bo to nle Jest ode mnle apel. To co tam jest naplsana, to 
jak slq Pan dobrze wczyta - to nie radny Bartczak to plsze, tylko p l s q  mleszkahcy. Piarwsw apel, 
ktdry zostd nadany r6wntet do Rsdy Mlejsklej ma podplsy a#cJ mleszkahcdw, k t k y  ten ape1 
stwonyll. Ten, ktbry Pan trzyma w rqku - z tego co ja s i ~  dowledzl&m I z tego co m6will mleszkaficy 
- jest jakby powkelanlem druglsgo apelu ze wzgledu na to, t e  - tak mlaszkahcy hrrlsrdzq - atukl na 
mojq OW& nle ustaly. Bardm pmsze znaleit tamten drugl awl, malet6 mleszkahdw kt6ny to 
plszb bo to mleszkafiq plszqa nie ja. Proszg mnle zmzumlet. l a  n l ~  mam prawa wydrodzit z jaklmlk 
protestami 1 faU$ ramqt tutaj tworzyt. To Pahstwo wystqpujetre do mnie I nlektbny mlaakahcy 
w mojej obmnla apelujq I tyle mogq Paw powledziet. 

M leukm l . c  miam Klodrka: Panie radny, kledy zblerakm podplsy przeciwko Parkklemu koledze 
Szpytmle, to alq podplsalo ponad 100 osbb I ja to dalern ofldalnle do Urzedu Mlasta, Wyslakm do 
Pana Szweda I nlgdzle nie bylo odpowiedzl. l a  dawalem pirma z padpisam1 mleszkahc6w 
ul. Korytowskkj I lnnych okollc. Nle widze, teby kt04 sle tu podpisel. Mote ma Pan jaklek plewsze 
plsmo, to pmaq  ml udwstqpnlk, tebym ja wledzlal, l a  Panu pokate pisma podplsane pnez 
mleszkalCc6w KEodzka, nle tylko Korytowska, Objazdowa, ale lnnl mleszkahcy Kbdzb  sip 
podplsywall, dlatego tak samo chciakm widzlet te plsma, kt6re ms Pan. Jeszae Jedno pytanle, uy 
Pan ma zezwolenle na wfazd do Rynku? 

kadny Pan S t m l r k w  Bnr taak:  Nle ma zezwolenla. Od godzlny i6-17 do 7 cry 8 ran0 m t n a  ta 
auto stawlat, para tyrn na pewno nle, ale wlern do czego Pan zmlena. 



Hlsrtk8nlrc mi- Kiodzka: A na zakazie zatrzymywanla h L  m d e  Pan stawat? 

Radny Pan Stanlshw Iartezak: Nie, nie mam takiego prawa. Ouywtkle nlejadnokrotnle zdarzyb 
mi slq tak stanpt. Rowrnllrm Pana zalnteresowanie. Wyjalniatem j u t  to r e  Stratq Mlejskq. OaywMcEe 
bqdq SIC staral, teby takiej sytuacfl wlgcej nie bylo. Powracajqc j e n u e  do tego apelu, proszg 
zrozumiet I wsluChat slg w to co m6w1g. l a  rozumlem, te Pan sktadal podpisy i fwletnle, szanufe 
Pana M to. Odwoh j~  slp do pierwsrego apeiu - z tego co mieszkahcy do mnle mdwip - tam sq 
zlotone podplsy mleakakbw. I wiqkszolt mleszkahc6w tam SIP; padplsala, no mote nle wlpksmbt. 
Tak mi Uumaaono, ta rnogll zebrat I 200 podplsbw, co nie bytoby dzlslaj tadnyrn pmblamem - tak 
do mnle mbwiono. Wlwna tym pierwszym apelu jest tylko pare osbb, bo to jest takl pl lotatwy apal. 
Jekell Pan uwata, ke ttmtbir wlpce) tych podpisdw, to pmsitq znal(rit ten ape1 - on jest w Radzle 
Miejskiej - m o w  znalsft te nazwlska, odwolat slg do tych ludzl, z nlml rozrnawlaC. 
Mi-rniw mlNlts WWka: Dobne, ja znajdg. 
Radny Pan Stcml.hrw Bar tu8k:  Ja na to nte mam wplywu. 

Przewodnlczqca RIldy Panl Eltb1.b kytyhska: Sranowni Pshstwo, pierwsry ape1 by1 apelem 
pllotatowym jak sl? dowiedzlellimy. Ten ape1 drugi jest apelern WlbMwym, aukolwlek brakuje na 
nlm podplsdw. Nle wlem czy nasz mleszkaniec jest usatysfakejonowany. Wldzg, t e  nle do kohca, ale 
mam nadzlejg, te  mote Panowle sic spotkajq I wyjainIr( status tych obu apell. bo jeden z nlch Jest 
pllotatowy, drug1 nle jest pllotatowy. Tak uslyszalam w tym momencle. Z tej wypowledzi to ml 
utkwllo. 
Radny Pan St8nl*w Bar tcuk:  Pow~edzlatem pllotatowy, to znaay mam M my611 ten plerwszy, 
na kt6ry mleszkahcy mreagowall, a drug1 to nle jest jakid tam sable, tylko to jest kontynuacja. 
Prrewodnia~ca Rddy Panl Cltblata f yty lska: Kontynuacja apelu gilotatowego. 
Radnv k n  Wan1d.w Ba r t u r k :  To znaczy, ton plemsry, I: kt6rym wystilpill mieszkalky. 
PneW@dPrlCZllCa Rady P I n l  Elfbiota fytyl iaka: Tak. To wszystko jest fasne. 
Radny Pan Imnietmw 68rtu.k: Proszg zwracat sig w tej eprawie do mleszkak6w. 
Przewodnlaqca Rady Pan1 LIibieta kytyhska: Myblg, Fe tutaj wtaklwle Pan Bartaak nb pewno nle 
bedzle robil jakJchS problem6w, aby szczeg6towych wyjalnlefi udziellf, Kledy SIC Panowle spotkacie? 
Jefll bgdzle onywtBcie taka wola. 
Radny Pan SRnlataw Bartaak: Sq podpisy na pierwsrym apelu. 
Pnewadnlcr4cn Redy P m l  EltbIata tytyhska: Czyli pllotatowyrn. Tam sq podplsy. 
Radny Pan Stan i r l lw  B a r t e r k :  Tym plerwszym, w kt6rym rnlenkahcy zaprotestowall w jakl 
sposdb Panstwo zaaqlldde mnle traktowat. 
Przewodniczaca RWly Pawl k l fb iata f ytvhska: To jest wszyctko jnune. Dzlekuje upmejmle. 

Glos zabrala radna Pani Jolanta Kobak: Chclalabym bardzo serdeunie podtlgkowat atemu 
Wydzlalowi Ochmny $rodowiska za hspblpracg I reallzacje skladanych prdfb, a przede wszystklm 
uwatam, te  to siq odpowladnl ludzle na odpowlednich stanowlskadr. M@Ip, le j ak id  wwenlry dla 
Wydriab bylyby wskazane. 

Przewodnkzqca Rady Pan1 Elibieta fytyhskm uddellla - g)osu Mieszkankom m i a s k  
Ktodzka, kt6m prrybyky na sesjp: Mleszkamy przy ul. mamy bard20 r le warunkl 
mleszkanlowe, chcemy pokazat zdjpda. Chclellkrny podzigk.-. -- ,nu Stanistawowl Bartaakowl za 
to, 2s zaj J slp nasqsprawa bo nlkt wigcej. Zauql pmwadzlt sprawq I cof sic raczpCo w tym k l e ~ n k ~  
ctzlat, Do naszkgo budynku pnylega pustostan, ktbry clwle notorycznle od 1st nas ZaleWa. 
Adrnlnlbrada, $0 rct6rq og)a&ralllmy sle, skladalllmy pisma nlc w tym klerunku nle zwblla I do tej 
pory nic rile jast xrirblont. Trwa to ponad cztery lata. Chci&bykmy, aby jeerae kt04 ruSM tit 
sprawg, oprda Pana Bartezaka, kt6ry jako plerwszy zatnteresowd sig wszyttklm. Naae mleslkanla 
bglqdala dw6ctl radnych z komlsjl i widziell jakle sq warunkl. Nasze rnleszkania sq ramontowane co 
roku I co mku sq zalewane. 

hzawodnlczqca Rady Pan1 Ilfbkta kytyhska: Skom Panla jut w s z p l y  dzialanle, to Pllfistwo radnl 
jak najbardziej Cakle dzlalanla podejmq w kierunku zatatwlenia tej sprawy, marn nadzleJp, te  



Glos zabrala radna Pani T a r a n  Ludwln: Komlsja Skarg, Wnloskbvy I Petycll wstepnle mzpatrywata 
sprawe. W rozumEenlu tej trudnej sytuaql anallzowall&my te dokumenty I zdjqcla. Uznalifmy, te  
sytuacja nle jest latwa. Wymaga jeszcze anal~zy I procedowanls na nastgpnym posledzenlu Komlsjl 
o a y m  Pbnfq polnfonnowatam I na co Panl wyrazila zgodg. Widat ju t  po Panl wystqplenlu, t e  naletato 
s h  pochyllt nad daiszq anal lq  tej trudne] sytuacji mleszkanlowej. Zmblmy to na nastppnej Komlafl, 
choclat sprawa dotyczy skargl na Burmistna, ale to jest mrlqzane z tq m d n q  sytuacjq lokalowq. 
Panle otrrymajq r6wnld Informacjg plsemnq o posledzenlu Komlsjt Skarg, Wnloskdw I Petycfl I jak 
naJbardrlej oczekujemy, te  Panle przybedq, mote dostaraq nam jeszue dodalkowe dokurnenty 
I rbwnlet udalelq informacjl. 

Mi.rzkanka Mlasta Ktodzkr: MySlp, te  ju t  calq dokumentacj~ dalyPmy I nastgpne pnychodnenle, 
to jut chyba nle ma sensu. 
Pmewodnlczqca Rady Panl Bltbleta fytylCska: MySI, t e  to ma sens. 
radna Pan1 To- Ludwln: To ma sens, bo wldat, te  Panle przybyrhl dzlslaj na sesjg, teby Jeszcze 
o tym powledziet. Zroblmy to na KomlsJI, mote Panie zechq]eszne co& dodat. Pochylamy slg nad 
Panl trudnq sytuacjq lokalw4 I takicJ anallzy na Komlsjl dokonamy. 
Prrewodnlczqca Rady Ivani Eltbleta fytyhska: Dzislaj podjell&my achwalg w tej sprawte, ponlewat 
sprawa jest skomplikowana, to postqpawanle wyjadniajqce wydhrty slg. W zwlqzku z tym dzlslaj 
zostata podjqta uchwata o pnedluteniu tego terminu. To, te spraws jest w toku I bgdzle objea tym 
postOpowanlem wyJ&nlajqeym, to tak jak Panl Przewodntcqca Komlsjl Skarg, Wnioskbw I Petydl 
zadeklarowala, i t  b d r l e  s1( Komlsja tq sprawq zajmowat. lest to rprawa w toku I prosze mlet 
nadziejg na pozytywne zakofiaenle tego postepowanla. 
Hfaukanka Mlasta M r k a :  Mamy takq nadziejg. Zbllta sle Jma. Jeden pokbj jest cbklam 
odizdoweny od mleszkanla. 
Pnewadnlaqca Rady Panl Eltbleta tytyhska: Rozumlemy to. Postepowanle trwa I pmszc brat 
udriai w pbsledzentu Komkji, bo to jest bardzo cenne. 
MI.ukrnk. M b r t l  MBdrka: Proslmy, teby bylo to jak najuybclej iuzpatrzone. 

Glos rabral radny Pan Krryrrtof Mqka: Tet jestem aknklem tej Komlsjl I bardzo bylmy p t ~ l l l ,  
gd@y Penle m0Qlyby dostarcryt nam petnq dokumentacjg. Szczeg6lnfe zalety nam na d0kumenta2fl1 
na ktdrcj zwraca~bCie sig Panle do ZAMG. PO zlotonym pnez Panie pYmle do UIZQ~U sprawa t a u d a  
slg: toayt. Pan Burrnlstn I podlegll mu pracownlcy zacz~ll dzlataC. I tutaj myfle, t e  wldzimy jut  jaklei 
afekty tego dzlahnla. Natomiast chclellbyfmy jeszue zbadat jak ta sytuada wyglqdala wnafnlej od 
roku 2016. Na tych dokumentach by narn zaletato, abykle je Panle dostaruyly. 

H ledcank r  Mlrst. Kbdrka:  W 2016 roku byb  piewws pismo. Nle dostalyimy w ogble 
z admlnlstracjl Odpowledzi na to pismo. 

PneIIJodnlaqca Rady Pan1 ElUlriata 2ytylCska: JesteSmy w toku post(powan1a. Dowodem na to jest 
dzisiejme podJtgcle uchwaiy. Mykip, Fe tneba uspokolt emocje I Wnnle uuestnlctyt w dalszym 
postppowanlu, kt$n mam nadzlele zostanle nlezwtocznie p~eprowidzone. 

(310s zabrah radna Pa31 Aneta toslswicz: Chclalabym M Panla uspokolt, bo tutaj Panle mrklly 
slg z apelem do wnystkich radnych. Jetell Pan~e zloiyfy jaklekolwlek dokumenty, to one sq pnez 
wszy$tklch radnych ju t  znane, katdy radny ma odpowiednlq Btrone, teby slq z nlml zapoznat, 
RozmawlaliSmy jut 4 teJ sprawle na Komlsjl Rewizyjnej i naprawdO mzumiemy tq trudnq sytuacjq. 
O t ~ p y w a l l 4 m y  rdwnlet Inlormacje z Wydzlalu, kt6m w jaki9 sposbb Ingerowaly, prdbowano 
kontaktowat rig z wlr&ciclelem, uruchamiajqc uynnogcl qodnle z pneplsaml prawa. 
My steramy sip na Komlsjach o to, teby pombc, pomk  wyddalom, teby t q  sytuade rozwlqzat, 
Zdajemy soble spmwq, t e  to nle chodzl tylko o pneprowadzenle jednego remontu w Pahshva 
w mleszkaniach tylko o llkwldacjq ir6dB, bo to Jest najwatniejsze. Traba pamlatae o Wm, t e  fr6dlo 
nie jest wtasna&q gmtny I dlatego jest to dosyt trudne. Jetell Panl Pnewodnicsqca udziell gbsu Pan1 
Klemwnik, to cof wlgcej powle. 

Gbs rebral Pan W I d a w  T r a a  Zastqpca Burm~stma: Prazq Pahstwa uwBfBm, 2e wszyStk0 ju t  
mstalo w tym amacle powledzlane. Sesja Rady Miejsklej nle jest mlejscem do rozstnyganla juf 
spmw szaeg&owych. Tak jak jut  powledziellfmy sprawa SIC t o w  I zroblmy wsZy&ko, bbV j$ 



rotwllp&. Bpdzle do tego mlejscc ns nastepnych posledzeniach Komlsjl. Na posisdzenlu bj Komlsjl 
mope byt wszysHtIe strony, Pan1 Kiemwnlk tot udzieli s z u e ~ h w y c h  Informacjl w tym zakruie, 
r6wniei Pan Pnzes jest do dyspozyqjl. Motna wlqczyt W to prawnlk6w, bo nle wlem, czy to sip nie 
skohuy sprawa cywilnb ale to sq juZ szuegdlowe sprawy I powlnnlLmy je omawlat na Komlsjl. 
Sprawa wymaga jaszcze szaeg6towego ornowlenia. 

Prrewodnlczqea Rady Pani Lltbletd tytyhska: Podzleiam ten psglqd jak najbardziel. Myfle, t e  
Komlsje s@ od tego, teby przepracowywat ti? wszystkie sprawy. Myiiq, t e  Panle sa spokojne, bo 
wledrcl, i e  ta kwst ia jest w toku I bqdziemy dqtyt do nlezwloancgo zatatwlenia tej sytuacjl, 

20.Zako6aonka serjl. 
Po wyczerpanlu wszystkich punktbw ponadku obrad Przewodnlczqca Rady Pant Eltbleb 

tytyhska zamknda obrady m6wiqc: ,,Zamykam obrady XI1 sesj/ Rady Mkjsklej w KbdzkuS 
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